
Referat af Skolebestyrelsesmøde tirsdag d. 24. 8. 21 kl. 17.00 – 19.00 på skolen!  
Vi mødes i biblioteket ved Stenhallen 

  
  Emne Tid Forberedelse/ baggrund Bestyrelse/ resultat 

  1 Velkommen til årets første 
SB-møde 
Valg af ordstyrer 
Godkendelse af referat fra 
sidste møde 

  Til stede: Esben, Trine, Helene, Anita, Anna, Anja, Thomas, 
Merte, Jakob, Jesper & Morten 
Afbud: Jacob, Maria, Rasmus & Nawale 
Ordstyrer: Anja 
Referent: Morten 

  

2 Skoleledelse: 
konstituering og 
ansættelse af ny 
skoleleder 1. december  

• Ansættelsesudvalg 
• Ansættelsesproces 
• SBs ønsker til ny 

skoleleder 
• Ledelse frem til 1. 

december 

30 
min 

I perioden frem til 1. dec. hvor vi kan sige goddag til en ny 
skoleleder, hvis alt går vel, skal der tages højde for opgaver, 
bemanding i ledelsen og driften af skolen, som kører videre. 
Ledelsen har udarbejdet en plan for perioden, som vi drøfter 
overordnet.  
Vi har nedsat ansættelsesudvalg, som kort gennemgås, 
derefter kigger på vi stillingsopslaget og drøfter hvilke 
kompetencer og kvaliteter, vi som SB gerne ser i en ny 
skoleleder.  
  

Drøfter plan for 
konstitueringsperiode og 
ansættelse. Drøfter 
ønsker til ny skoleleder. 
Nikker til proces og 
konstituering. 

  Referat   • Esben fortæller om hans situation og hvordan det ser ud i 
fremtiden. Han har tiltro til at vi går en god fremtid i møde og at 
vi nu må se fremad. 

• Anja takker på vegne af skolebestyrelsen for et godt 
samarbejde igennem en længere periode. 

• Helene har været til møde med områdechefen for at få styr på 
den fremtidige proces. 
• Helene bliver konstitueret Skoleleder 
• Anita bliver konstitueret Souschef 
• Morten får mere ansvar ind i indskolingen, uden 

personaleledelse. 
• Tanja Agergaard bliver konstitueret afdelingsleder, med 

ansvarsområder som bl.a. fraværs procedurer, 
pædagogiske projekter og vikarkorpset. 

• Flemming Barfred har sagt ja til at hjælpe med de 
administrative opgaver. 

  



• Kirsten Kvist hjælper til med at færdiggøre skolens 
strategiske program. 

  
• Vi er fortrøstningsfulde lige nu med de løsninger vi har landet 

og er klar over at der vil være fart på de kommende uger, men 
vi er også sikre på at det bliver godt. 

  
• Thomas spørger ind til Esbens erfaringer med udsivningen, 

som vi alle ved er et stort fokuspunkt for os som skole og 
bestyrelse i den nærmeste fremtid. 
• Vi bliver nødt til at fokusere på hvad vi kan gøre og hvad 

vi er gode til. 
• Passe på med at kigge os blinde på distriktsændringer. 
• Det hele går lidt i bølger i forhold til den børnegruppe der 

er i området. 
• Tættere samarbejde med områdeledelsen og vores 

naboskoler - god dialog. 
• Hvordan bliver vi synlige i vores distriktsområde både 

fysisk og online. 

  
• Anja ligger op til ønsker fra skolebestyrelsen til en ny 

skoleleder: 
• Anja, Nawale og Marie sidder i ansættelsesudvalget. 
• En der tror på potentialet på Bellahøj Skole og forstår at 

sælge det. 
o Jakob melder ind med ind der kan noget med musik. 
o Thomas melder ind med en der tror på nogen lidt 

blødere værdier, som er lidt kontrære til den mere 
elitære sportsprofil. 

o Esben bidrager med at man skal passe på med at 
kigge på værdier der er for snævre. 

o Anna og Trine bidrager med at personalet gerne ser 
en der kommer ind og ikke har planer om at 
revolutionere hele skolen, men som kan se det gode 
i det vi står i nu og hvordan vi nu forankrer nogen af 
de traditioner og rutiner som vi står for. 



o Merte bidrager med at det er en leder der selv har 
erfaring fra "gulvet", som kan se den situation vi står 
i og ikke kun tænker drift. 

o Morten påpeger også at det meget gerne må være 
en der ved hvad en KKFO er. 

  
• Helene fortæller at der er ansøgningsfrist d. 13/9. 
• I indstillingsudvalget sidder: 

• 1 ledelsesrepræsentant 
• 1 skolebestyrelsesformand 
• 2 skolebestyrelsesmedlemmer 
• 1 områdechef 
• 1 faglig chef 
• 1 TR fra skolen 

• Første samtale er 22/9 og anden ligger 4/10. 
• Fordelen med de tidlige samtaler er at hvis der ikke er 

nogen kvalificerede ansøgere, kan vi nå i genopslag. 
  

3 Suppleringsvalg til 
skolebestyrelsen 

15 
min 

Jacob Giersing er udtrådt af bestyrelsen, da hans datter har 
skiftet skole. Vi skal derfor have suppleringsvalg så hurtigt 
som muligt.  
  
  
  
Bilag: proces for valg i skolebestyrelsen 

Drøftelse og vedtagelse 
af valgproces og periode. 
Drøftelse af muligheder 
for bredest mulige 
sammensætning af SB.  

  Referat   Anja fortæller om den fremadrettede procedure i forbindelse med 
suppleringsvalg til skolebestyrelsen. 
• Vi har reelt set ikke så mange suppleanter. 

  
Hvornår vil det være ideelt at sætte en "valgkampagne" i gang i 
denne omgang? 
• Vi skal i gang med en proces i oktober, så vedkommende 

ville kunne nå at være med. 
  

  



4 Årshjul skolebestyrelse 
• Fastlæggelse af datoer for 

SB-møder 
• Kontaktforældremøder 
• Vigtigste indsatser 

  

20 
min 

Vi skal fastlægge møderække for SB-møder i dette skoleår. 
Det har tidligere været fastlagt, at møder er om tirsdagen, 
men der kan være en fordel i at veksle mellem dagene, så vi 
har flest muligt fremmødte til møderne. Vi tager en drøftelse 
af mulighederne.  
Derudover skal vi indsætte de vigtigste indsatser/ 
pejlemærker i løbet af året.  
  
Bilag: skabelon til årshjul fra KK 
 

Vedtagelse af SB-møder, 
fastlæggelse af 
overordnet årshjul.  

  Referat   Anja spørger ind til om vi kan ændre den fastlåste tirsdag, hvor vi 
afholder vores møder, til at være mere fleksible dage? 
• Der har været meget frafald grundet mødet bliver afholdt om 

tirsdagen. 
• Det kunne være et forsøg på at få flere til at møde op. 
• Alle kigger ind i kalenderen ind til næste gang, ud fra det 

udkast som Anja og Helene laver og sender ud inden næste 
møde. 

• Næste møde bliver mandag d. 27/9 kl. 17:00 - 19:00. 
 
 

  

5 Opstart af skoleåret 
  
  

15 
min 

Ledelse og KKFO opsummerer om skolestart. Lytter og stiller 
spørgsmål 

  Referat   • Helene lægger ud med at fortælle om opstarten, som opleves 
som rolig og god for personalegruppen og ledelsen. 

• Børnene har fået en god skolestart og er glade for 
tilbagevenden til "normal" skoledag. 

• Corona spøger stadig og smitteopsporing er blevet mere 
kompliceret. 
• Smitteopsporing er baseret på tillid, hvilket komplicerer 

processen. 
• I takt med den forøgede smitte, kommer der ændringer og 

procedurer løbende fra området, som tager højde for 
dette. 

• 4.årgang er hårdt ramt, men kommer så småt tilbage nu. 

  



• 9.årgang var meget ramt i starten, men har klaret det godt 
med fjernundervisning. 

• Der er en masse ledige stillinger ude lige nu, som skal 
besættes og det ser umiddelbart ikke alt for godt ud. Hele 
området kæmper med denne udfordring. 

• Vi er blevet uddannelsesskole, som gør det muligt for de 
studerende at få mere praktik. 
• Det betyder studerende på skolen hver uge. 

• Fagfordelingen er desværre heller ikke helt på plads i og med 
at der stadig er nogle mangler. 

• Vi har fået tilknyttet svømmeskolen i København og har 
desværre ikke fået den opstart vi havde håbet på for hverken 
os eller dem. Der er dog god stemning. 
  
  
  

6 Spørgsmål til 
orientering, herunder 

• Ansættelser og udvalg 
aktuelt 
  

10 
min 

  
  
Bilag: Orientering fra ledelsen 

Stiller spørgsmål og drøfter 
situation ud fra orientering 

  Referat   • Jesper spørger ind til om det er muligt at gøre KP 
opmærksomme på manglen af disse profiler ude på skolerne? 

• Er det muligt at få folk ind via de praktikker de kommer ind i? 
 
 

  

7 
  

Forretningsorden 
• Vigtigt indhold i 

forretningsorden 
  

15 
min 

Vi har pt. ingen forretningsorden i SB, og det er vigtigt, at vores 
fælles spilleregler skrives ned. Vi tager en indledende drøftelse af 
de vigtigste punkter i en forretningsorden for Bellahøj.  
  
Bilag: se eksempler på forretningsorden på skoler her:  
https://kfs.aula.dk/foraeldresamarbejde/forretningsorden  
https://afs.aula.dk/skolebestyrelsen/sb-forretningsorden  
 

 

Drøfter og kommer med 
indspil 

https://kfs.aula.dk/foraeldresamarbejde/forretningsorden
https://afs.aula.dk/skolebestyrelsen/sb-forretningsorden


  Referat   • Jesper bidrager med at den ikke skal blive alt for firkantet i 
forhold til processen. 

• Der kigges på erfaringer fra andre steder, som vi evt. tilpasser 
til vores forretningsorden. 
  
  

  

8 Formandens punkt 
• Trafikforhold omkring 

skolen 
  

15 
min 

I forlængelse af udvidelsen af vores skoledistrikt er der bevilget en 
sum penge til forbedring af sikkerhed på skolevejen for de ”nye” 
elever. Anja og Morten har inden sommerferien holdt møde med 
KK og MOE, rådgivende ingeniører, og der er kommer forslag til 
1. fase af ændringer omkring skolen.  
  
Bilag: oplæg fra KK og MOE 
  

Drøfter forslag og 
muligheder 

  Referat   • Anja og Morten var ude at gå med overborgmesteren, pressen 
og hans følge i går i forbindelse med trafiksikkerheden. 

• Vi har fået tildelt en pulje penge til at sikre vores skoleveje. 
• MOE er påsat som projektledere og andre er tilknyttet fra 

TMF. 
• Anja og Morten har siddet i møde med dem før sommeren 

og nu igen her efter sommeren.  
• Vi kigger ind i en løsning hvor der er ensrettet i 

tidsrummet 7:30 - 8:30, på både Svenskelejren og 
Solkrogen, ved indkørsel fra Degnemose Alle. 

• Fokus på at lave noget fælles med Brønshøj, så vi står 
sammen om trafiksikkerhed. 

• Vi skal også have talt sammen med lokaludvalget, som 
står med det samme projekt.  

  
• Skole og forældre har inviteret til efterårskursus og landsmøde i 

november. 
• Her kan man overveje at tage med til arrangementet med 

gode oplægsholdere og temaer. 
 
 
 

  



9 Evt.     Skal vi omlægge 7.lektion på mellemtrin til en to-lærer ordning. 
• Det kommer på som punkt til næste skolebestyrelsesmøde. 

  
Forældremøder: 

Årgang Dato og tidsrum Repræsentant 
0.årgang  7/9 kl. 17.00-19.00 Jakob 

1.årgang  18/8 kl. 16.00-18.00 Er afholdt 

2.årgang  1/9 kl. 16.30-17.30 Jakob 

3.årgang  9/8 kl. 16.30-18.00 Thomas 

4.årgang 30/8 kl. 16.00-17.30 Thomas 

5.årgang  28/9 kl. 16.30-17.30 Merte 

6.årgang  24/8 kl. 17.00-18.30 Er afholdt 

7.årgang  19/8 kl. 16.30-17.30 Anja 

8.årgang  2/9 kl. 17.00-19.00 Mangler en der kan. 

9.årgang  14/9 kl. 16.00-18.00 Jesper 

  
  

  

 


